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Valmistelija sihteeri  

 
Tilannekatsaus seniorimessuista 21.9.2024 
 
Seutukunnalliset seniorimessut järjestettiin ensimmäistä kertaa 
Ylivieskassa. Työryhmään kuuluivat Helena Isosalo (Ylivieskan 
vanhusneuvosto), Veikko Somero (Ylivieskan vammaisneuvosto), Aili 
Nuorala (Alavieskan vammais- ja vanhusneuvosto), Anitta Anunti (RKO, 
Alva-hanke), Kirsi Nukari (Pohde hyvinvoinnin asiantuntija) Mauno Jussila 
ja sihteerinä toimi Marita Öljymäki-Maarala.  
 
Messukävijöitä oli 550 henkilöä, mukaan on laskettu myös 
näytteilleasettajat, järjestysmiehet, ensiapu, liikenteenohjaus jne.  
 
Näytteilleasettajille laadittiin kysely, missä kartoitettiin järjestelyiden 
toimivuutta ja toiveita mahdollisille vuosittaisille seniorimessuille.  
 
Kyselyn tuloksia:  
- Messujen ajankohta?  

 
- Sopiva näytteilleasettajien pöytämaksu  

Oheisohjelmaksi toivottiin musiikkia 83%, haastatteluita 78%, 
muotinäytös 56%, asiantuntijaluento 50%. Muita ehdotuksia 
oheisohjelmaksi oli paneeli, runonlausuntaa, sirkusesitys, julkkiksia.  
-Oheisohjelman vapaa sana kohtaan tuli seuraavia toiveita:   
-Lavalla voisi olla ei turhan vakavaa ja asiallista - asia pääosin 
esittelypöydissä. 
-En osaa sanoa kenet haluaisin esiintyjäksi, mutta ajankohtaiset asiat 
ja senioreiden hyvinvointi ovat tärkeitä aiheita. 
-Kaupunginjohtajan tai esim. kulttuurijohtajan tai hyvinvointijohtajan 
tervehdys tms. 

n Prosentti
Maaliskuu 2 10,5%
Huhtikuu 5 26,3%
Toukokuu 0 0,0%
Kesäkuu 0 0,0%
Syyskuu 15 78,9%
Lokakuu 4 21,1%

n Prosentti
0 € 3 16,7%
10 € 10 55,5%
20 € 5 27,8%
30 € 0 0,0%
40 € 0 0,0%
50 € 0 0,0%



-Esiintyjäksi joku voimaannuttava henkilö. Näyttelijä. 
 
Vapaan sanan palautteista kooste, mm:  
Kiitos! Talkoolaiset ja muut 

Syyskuu on hyvä, jos keväällä - helmikuu lienee tapahtumaköyhin 

Hyvin organisoitu tapahtuma 
Tunnelmaltaan oikein iloiset ja mukavat messut. Toivottavasti 
järjestetään jatkossakin. Tyyne Kettunen oli huippu hyvä! 
Kiitos upeasta tapahtumasta 

Kaikkinensa onnistunut tapahtumat, suuret kiitokset järjestäjille. 
Ajankohta sama milloin, kun vain ilmoitetaan hyvissä ajoin.  
Kiitos järjestäjille. 
Messuohjelma ja esitysten kestot olivat mielestäni sopivan mittaisia. 

Aikataulu oli ihan hyva 
Messuohjelma oli hyvä ja esitykset sopivan pituisia. Ehkä taukoja 
olisi voinut olla enemmän tuota kuuluvuuttakin ajatellen. 
Ohjelma riittävä. Kokonaiskesto juuri sopiva.  Tauot voisi olla 
pitempiä. 
Hyvä ohjelma mutta vähän pitkähkö, standeihin tutustumiseen jäi 
vähän aikaa. Taukoja voisi lisätä mutta messujen kokonaisaikaa ei 
saisi kasvattaa. 

                                                 Tulin katsomaan Juha Mietoa  
Ohjelmaa lienee suht riittävästi ja monipuolisesti.  Tauot tukevat 
kuitenkin myös esittelypisteitä. 
Aika sopiva tauotus. Jos lisää taukoja, pitkittyy, kiinnostus voi 
lopahtaa. 
Paneelissa ei oikein keskustelutettu panelisteja. enemmän ajatuksen 
vaihtoa toivoisi siihen. 
En kerennyt kuunnella ohjelmia. 
Ohjelmat ja tauot oli hyvin suunniteltu. Hyvät esiintyjät, huumoria 
pitää olla. 
Tyyne Kettusen esitys meni nopeasti ja oli sopivan mittainen, samoin 
muotinäytös.  
Esityksiä oli sopivasti. Tauot ehkä pidempiä siksi, että kuulee mitä 
ihmiset puhuvat ja he ehtivät kierrellä pöydillä. 
Ohjelma hyvä, esitysten kesto ok ja taukoja riittävästi.  
Aulasta ohjelmaa ei nähnyt. Näytteilleasettajien pöytiin 
tutustumiseen voisi olla hyvä varata enemmän aikaa eli taukoja 
ohjelmaan. 
Ohjelma aika hyvä mutta tauot voisivat olla pitemmät, että yleisö 
ehtisi käydä pöydillä ja ettei heidän liikkumisensa aiheuttaisi yleistä 
hälinää. 
Enemmän taukoja, mikäli jatkossakin kaikki tapahtuu samassa 
tilassa 
Ohjelmasta olemme kuulleet paljon hyvää palautetta, etenkin Tyyne 
tuntui olevan kovassa suosiossa. Myös tauot olivat sopivan mittaisia. 

 
Mikäli vanhusneuvosto päättää järjestää Seudulliset seniorimessut 
syyskuussa 2025, työryhmä on palautepalavereissa linjannut seuraavan 
esityksen.  



Pyydetään mukaan alueen vammais- ja vanhusneuvostot. Ylivieskan 
vammais- ja vanhusneuvostot laativat kutsukirjeen messujen 
järjestelypalaveriin neuvotteluita varten.   
Näytteilleasettajien pöytämaksu on 20 € joka sisältää 3 lippua. Lisäliput 
näytteilleasettajat ostavat itse. Pääsylippu on 5 €. 
Messutilana toimii liikuntasali, irtotuoleja laitetaan saliin 100 kpl, jotta 
näytteilleasettajille ja yleisölle jää enemmän tilaa liikkua. Ohjelmaesitysten 
väliin tulee 20 min taukoja, jolloin yleisö voi tutustua näytteilleasettajien 
pöytiin ja saada lisätietoa senioreita koskevista palveluista. Äänentoisto 
ohjelmassa suunniteltujen taukojen takia voidaan laajentaa koskemaan 
koko salia. On selkeästi eroteltavissa ohjelma ja rauhoitettu kiertelyhetki 
näytteilleasettajien toiveesta.  
 
Puheenjohtaja Helena Isosalo poistui seuraavan asian käsittelyn kohdalla: 
Työryhmän korvaukset.  
Puheenjohtajana toimi vpj. Pirkko Konttinen.  
 
Työryhmä on kokoontunut seniorimessujen järjestelyiden 
informaatiotilaisuuteen neljä kertaa, joista maksetaan heille korvausta 50 
€/kerta ja mahdolliset matkakorvaukset.  
”Hinnoittelu 50 €: Kaupungin toimielinten järjestämät seminaarit, iltakoulut, 
koulutukset ja informaatiotilaisuudet.” 
 

Esittelijä puheenjohtaja 
 

Päätösehdotus Hyväksytään päätösesitys 
 

Päätös Pyydetään mukaan alueen vammais- ja vanhusneuvostot. Ylivieskan 
vammais- ja vanhusneuvostot laativat kutsukirjeen messujen 
järjestelypalaveriin neuvotteluita varten. Näytteilleasettajien pöytämaksu on 
20 € joka sisältää 3 lippua. Lisäliput näytteilleasettajat ostavat itse. 
Pääsylippu on 5 €. Messutilana toimii liikuntasali, irtotuoleja laitetaan saliin 
100 kpl, jotta näytteilleasettajille ja yleisölle jää enemmän tilaa liikkua. 
Ohjelmaesitysten väliin tulee 20 min taukoja, jolloin yleisö voi tutustua 
näytteilleasettajien pöytiin ja saada lisätietoa senioreita koskevista 
palveluista. Äänentoisto ohjelmassa suunniteltujen taukojen takia voidaan 
laajentaa koskemaan koko salia. On selkeästi eroteltavissa ohjelma ja 
rauhoitettu kiertelyhetki näytteilleasettajien toiveesta. Aulatilat varataan 
kahvilaa varten. 

  
Seudullisten seniorimessujen järjestämisellä tavoitellaan yhteisöllisyyttä, 
yhdessä tekemistä, tiedotusta ja tiiviimpää yhteistyötä ikääntyneiden 
palveluita koskevissa asioissa.  
 
Yhteistyöllä tavoitellaan myös seniorimessujen mm. ohjelman 
kustannusten jakamista alueen vammais- ja vanhusneuvostojen kesken.  
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Valmistelija sihteeri 
 

Seudulliset seniorimessut + 55 Paras ikä!   
La 20.9.2025 kello 11.00–15.30 
Seudullisten seniorimessujen suunnittelutyöryhmään ovat ilmoittautuneet 
seuraavat vammais- ja vanhusneuvostojen edustajat 
- Aili Nuorala, Alavieskan vammais- ja vanhusneuvosto 
- Tanja Kupiainen ja Mauno Jussila, Sievin vammais- ja vanhusneuvosto 



- Anitta Anunti, Alva-hanke 
- Satu Oikarinen ja Jonna-Maria Järvi, Reisjärven vammais- ja 

vanhusneuvosto 
- Väinö Wassholm ja Tiina Pietikäinen-Liuska, Haapajärven vammais- ja 

vanhusneuvosto 
- Veikko Somero ja Mervi Jutila, Ylivieskan vammaisneuvosto 
- Helena Isosalo ja Marita Öljymäki-Maarala, Ylivieskan vanhusneuvosto 

Työryhmä on kokoontunut kaksi kertaa.  
Kuljetuksia messuille ovat alustavasti lupautuneet järjestämään 
Oulaisten vammais- ja vanhusneuvosto, Haapaveden vammais- ja 
vanhusneuvosto, yhteistyössä Reisjärven ja Haapajärven vammais- ja 
vanhusneuvostot.  
 
Messujen ohjelmassa on edellisen vuoden toiveiden mukaisesti, 
muotinäytös, musiikkia, tietoiskuja, lyhyitä sketsejä sekä luennoimassa 
Tom Pöysti.  
Pöytäpaikkojen hinta on 20 € ja pääsyliput 5 €. 

 
 

Esittelijä puheenjohtaja 
 

Päätösehdotus Merkitään tiedoksi 
 

Päätös Merkittiin tiedoksi 
 
 


